
 

Valtuutettu Sirpa Hagsbergin ym. valtuustoaloite Raatihuoneen antamiseksi 
kolmannen sektorin kulttuuri- ym. yhteisöllisen toiminnan toimintakeskukseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 07.06.2021 § 73      
     
 
 
 

Valtuutettu Sirpa Hagsberg luki ja jätti seuraavan neljän valtuutetun 
allekirjoittaman valtuustoaloitteen: 
 
”Esitämme, että kaupunginhallitus ryhtyy toimiin Raatihuoneen 
antamiseksi kolmannen sektorin kulttuuritoimijoiden ja yhdistysten käyttöön 
tarkoituksena luoda Mannerheiminkadulle Vanhaa kaupunkia elävöittävä 
ympärivuotinen toimintakeskus, joka tarjoaa sekä kaupunkilaisille että 
matkailijoille matalan kynnyksen kulttuuri- ym. yhteisöllistä toimintaa ja 
virkistystä.” 
 
Liitteenä selvitys: ”Vanhasta Raatihuoneesta ja Kuparivuoren koulusta – 
kulttuurin käyttöön vai ei” 
 
Liite A10, KV 7.6.2021 
 
 

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi 
   
 
Kaupunginhallitus 14.06.2021 § 283      
     
 
 

 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisten 
palveluiden ja sivistyspalveluiden valmisteltavaksi. Aloitteen 
vastuuvalmistelijaksi nimetään sivistysjohtaja Kimmo 
Kuusimäki.  
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus  hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 30.05.2022 § 174        
1086/00.01.02.03/2021     
 
   
 
 
Valmistelija Sivistysjohtaja Kimmo Kuusimäki  

 
 



Oheismateriaali 
- ”Vanhasta Raatihuoneesta ja Kuparivuoren koulusta – kulttuurin käyttöön 
vai ei” 
 
Kaupunginhallituksen konsernijaosto on 21.6.2021 § 57 päättänyt esittää 
kaupunginhallitukselle, että Raatihuone vuokrataan pitkäaikaisella 
vuokrasopimuksella yritystoimintaan. Konsernijaosto toteaa, että 
kilpailutusohjelma hyväksytetään tällöin erikseen kaupunginhallituksessa. 
Konsernijaosto pitää tärkeänä, että kilpailutusohjelmassa painotetaan 
ympärivuotista toimintaa. 
 
Kaupunginhallitus on 27.9.2021 § 377 käsitellyt Raatihuoneen 
vuokraamista seuraavasti: 
 
”Kokouskäsittely:  
 
Tarjouspyyntöehdotusta on tarkennettu Raatihuoneen valokuvan osalta. 
Tarkennettu tarjouspyyntö liitetään pöytäkirjaan. 
 
Keskustelun aikana Sirpa Hagsberg esitti Kimmo Ahon kannattamana, että 
kaupunginhallitus ryhtyy toimiin Raatihuoneen antamiseksi kolmannen 
sektorin kulttuuritoimijoiden ja yhdistysten käyttöön tarkoituksena luoda 
Mannerheiminkadulle Vanhaa kaupunkia elävöittävä ympärivuotinen 
toimintakeskus, joka tarjoaa sekä kaupunkilaisille, että matkailijoille 
matalan kynnyksen kulttuuri- ym. yhteisöllistä toimintaa ja virkistystä.  
Raatihuone kilpailutetaan yrityskäyttöön vasta, kun Kuparivuoren koulun 
kiinteistöstä vapautuvat tilat kulttuuritoimijoiden ja yhdistysten käyttöön. 
 
Tämän jälkeen hyväksytyn äänestysesityksen mukaisesti suoritetussa 
äänestyksessä kaupunginjohtajan ehdotuksen puolesta äänestivät 
Forsblom, Naavasalo,  Gustafsson, Haanpää,   Hörkkö, Paananen, Saarni,  
Saksi ja Tuuna. Hagsbergin ehdotuksen puolesta äänestivät Hagsberg ja 
Aho.  
 
Puheenjohtaja totesi äänestyksen perusteella kaupunginhallituksen 
päättäneen hyväksyä kaupunginjohtajan ehdotuksen äänin 9 - 2.  
 
Merkittiin, että tekninen johtaja Reima Ojala oli läsnä asiantuntijana 
kokouksessa tämän asian käsittelyn ajan.  
 
Päätös  
Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.” 
 
Kaupunginhallitus on 17.1.2022 (§ 9) vuokrannut Raatihuoneen Kuusiston 
Lomakeskus Oy:lle majoitus-, kahvila- ja ravintolatoimintaan sekä muuhun 
matkailua palvelevaan liiketoimintaan. 
 
Kaupunginhallituksen kehitys- ja henkilöstöjaosto on myöntänyt 16.5.2022 
(§ 32) poikkeamispäätöksen Raatihuoneen rakennuspaikan 529-2-22-17 
voimassa olevasta asemakaavasta (Yleisten rakennusten korttelialue) 
poikkeavalle käyttötarkoitukselle (Majoitus- ja matkailutoiminta).  
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 
- merkitsee sivistysjohtajan valtuutettu Sirpa Hagsberg ym. 
aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen ja saattaa sen 
valtuuston tietoon. 
 



- ehdottaa valtuustolle, että valtuutettu Sirpa Hagsberg ym. 
aloite merkitään loppuun käsitellyksi. 

  
PäätösKaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
  


